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ZAB.0002.10.2024 

Protokół nr VIII/24 

z VIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 18 grudnia 2024 roku  

1) Otwarcie obrad VIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Dawid Andrzej Dalmann – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
18 grudnia 2024 r. o godz. 10:05 otworzył VIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. Powitał  
Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Karola Matusiaka – Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Panią 
Małgorzatę Kręcicką – Sekretarza Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych oraz 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, 
obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze 
stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
VIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku VIII 
sesji?  
Następnie powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 
 z dnia 11 grudnia 2024 r. wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu 

punktów: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 
roku, 
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- Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 
Wniosek oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w materiałach na sesję (załącznik nr 2).  

 Pismem z dnia 18 grudnia  2024 r. zarząd wniósł o  zmianę porządku obrad polegającą 
na uzupełnieniu porządku obrad o: 

 autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2040 (tekst jednolity),  

 autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2025 rok (tekst jednolity),  

dodaniu punktów w brzmieniu:  
 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040,  
 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2024. 
  Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji 
(załącznik nr 3).    
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 6 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 
roku? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 19 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 7 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 8 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
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za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  6 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Panie i Panowie Radni, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu punktu, jako 
punktu 9 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2024.   
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  7 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za zmianą porządku obrad polegającą na uzupełnieniu 
punktu 10 zmienionego porządku obrad o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2040 
(tekst jednolity) 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  8 do protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uzupełnieniu punktu 10 
porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za zmianą porządku obrad polegającą na uzupełnieniu 
punktu 11 zmienionego porządku obrad o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2025 (tekst jednolity) 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  9 do protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uzupełnieniu punktu 11 
porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
VIII sesji?  
Jeżeli nie ma innych zmian, to Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad 
uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 21 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr VII/24 z dnia 29 listopada 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad VII Sesji, który był do wglądu 
w Wydziale Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr VII/24 z dnia 29 listopada 2024 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

29 listopada 2024 r. do 10 grudnia 2024 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 11 grudnia 2024 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności zarządu, w tym 
z działalności finansowej. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali  sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 18 grudnia 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 listopada 2024 r. do 10 grudnia 2024 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 11 
grudnia 2024 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2024 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w przeznaczeniu 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 
3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 18 grudnia 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  18 grudnia 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2024 roku stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że  projekt uchwały dotyczy zmiany w załączniku nr 1, 
tabeli nr 20 – która dotyczy wykazu przystanków na drodze powiatowej Lubraniec – Boniewo 
– Cetty.  
Przewodniczący poprosił o dokonanie zmiany w § 1 w przedostatnim wersie, gdzie jest mowa 
o zmianie w  załączniku nr 1 tabel poprzez wykreślenie nr 1 oraz 40. 
Odczytał treść zmiany: (….)w załączniku nr 1 zmienia się tabelę nr 20 w brzmieniu 
określonym w załączniku do niniejszej uchwały”.    W uzasadnieniu, gdzie jest mowa 
o ustawie z dnia 16 grudnia 2010 roku o publicznym transporcie zbiorowym – poprosił 
o zmianę publikatora, powinno być – Dz. U. z 2023 r. poz. 2778).  W załączniku do uchwały 
powstają dwa przystanki w miejscowości Łanieta – P 31, P32, a załącznik zawiera łącznie 34 
pozycje, zgodnie z przekazanym radnym w dniu dzisiejszym załącznikiem (załącznik nr 18).   
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpił do procedury 
głosowania wraz ze zgłoszonymi poprawkami. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. została podjęta.  
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego. W dniu dzisiejszych obrad radni 
otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Włodzimierz Kaczmarek poprosił o przedstawienie przez panią skarbnik, jakie to 
zmiany weszły w tym punkcie, tj. w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej?  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, które są 
wprowadzone, dotyczą zmian, które są określone w uchwale budżetowej, czyli dochodów, 
wydatków, przychodów, rozchodów i to jest załącznik 1, a w załączniku nr 2, przedsięwzięć. 
Skarbnik omówiła zmiany w uchwale budżetowej, które dotyczą zarówno dochodów 
i wydatków. Zwiększa się dochody o kwotę 606 536 zł i które po zmianach będą wynosiły 
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176 416 541,59 zł. Powiatowy Zarząd Dróg zwiększa swoje dochody o kwotę 74 920 zł. To 
głównie wynika z opłat za zajęcie pasa drogowego. W Starostwie Powiatowym ogólnie 
zwiększa się  dochody o kwotę 402 308 zł, to są między innymi opłaty geodezyjne, mapy, 
wypisy z rejestru gruntów, rejestracja pojazdów, odsetki bankowe od środków na rachunku, 
co daje tą kwotę. Ponadto z Ministerstwa Finansów otrzymano pismo dotyczące zwiększenia 
środków z rezerwy części oświatowej subwencji o kwotę 20 493 zł i również Wojewoda 
Kujawsko-Pomorski zwiększył dotację celową o kwotę 73 761 zł na zadania związane 
z prowadzeniem domów pomocy społecznej. Tutaj również dwa Domy Pomocy Społecznej - 
w Rzeżewie i Kowalu urealniły swoje dochody z odpłatności mieszkańców o kwotę 34 tys. zł. 
To jest strona dochodowa, która się zwiększyła. Natomiast jeżeli chodzi o wydatki, to one się 
zmniejszyły w planie o 1 554990 zł i po zmianie będą wynosiły 186 933 112,90 zł. Zmiany 
w planie wydatków dotyczą takich jednostek, to jest:  Powiatowy Zarząd Dróg, zmniejsza 
plan swój wydatków o kwotę 469 300 zł. Dotyczy między innymi to oszczędności w zadaniu 
"Zimowe utrzymanie dróg - sezon 2024-2025". Jest to kwota za miesiąc listopad. Miesiąc się 
skończył. Nie było kosztów poniesionych z realizacją tego zadania. Ponadto w Starostwie 
Powiatowym zmniejsza się plan wydatków o kwotę ogółem 232 240 zł, z tego też to jest 
kwota 142 460 zł. Dotyczy to zimy za miesiąc listopad, tak jak w przypadku PZD. Pozostała 
kwota jest to urealnienie planu wydatków do wykonania z uwagi na to, że już za chwilę jest  
koniec roku. Ponadto, jeżeli chodzi o placówki oświatowe, to w szkołach powiatowych, gdzie 
są realizowane, projekty Erasmus, to młodzież wyjeżdża główni do Grecji, Włoch. 
W związku z tym, że środki finansowe i zadania były zaplanowane pierwotnie na rok bieżący, 
ale z uwagi na to, że wyjazdy są dopiero w roku następnym, to wydatki zostały zmniejszone 
o te 414 tys. zł. One zostały wprowadzone i są w roku 2025, są po dochodach w 2024. Po tych 
zmianach w budżecie w roku 2024, zarówno w dochodach i wydatkach, to kwota rozchodów, 
to będzie dopiero pokazane po zakończeniu roku. Na tę chwilę kwota rozchodów na rachunki 
lokat to jest 5 889 373 zł. 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 18 grudnia 
2024 r.  
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 19 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu.   
 Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 – 2040 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2024.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Przewodniczący w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 18 grudnia 2024 r.  
Przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 19 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024.  stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 27 
do protokołu.  
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2040 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity): 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2040 wraz z autopoprawką, 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 15 listopada 2024 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2040. W dniach  
od 22 listopada 2024 roku do dnia 27 listopada 2024 roku obradowały komisje rady, które 
dokonały analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 27 listopada 2024 r. obradowała Komisja 
Budżetu i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji.  W dniu dzisiejszych 
obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 - 2040.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego 
o przedstawienie ogólnych założeń do projektu budżetu powiatu na rok 2025.  
Starosta Włocławski podziękował wszystkim radnym za pracę nad projektem budżetu od 15 
listopada, kiedy to wspólnie z panią skarbnik przedstawiono go zarządowi powiatu i za 
bardzo owocną i rzeczową dyskusję o sprawach samorządu. Starano się odpowiedzieć jak 
najbardziej szczegółowo na pytania.  Dyskusja była bardzo merytoryczna, która pojawiała się 
na wszystkich komisjach. W dniu dzisiejszym Pan starosta tylko krótko podsumuje te prace. 
Jeżeli pojawią się kolejne pytania, to oczywiście starosta jest do pełnej dyspozycji, aby na nie 
odpowiedzieć. Pan starosta powiedział, że prezentuje  do przyjęcia budżet powiatu na rok 
2025, pierwszy budżet opracowany na nowych zasadach, na nowej ustawie o dochodach 
jednostek samorządu terytorialnego. Budżet rekordowy pod względem dochodów 
i wydatków, dochody to 211 505 689 zł, wydatki na poziomie 219 184 582 zł, mimo że 
w chwili obecnej ten budżet zakłada deficyt. Starosta uważa, że w tym momencie może 
powiedzieć, że na dzień dzisiejszy powiat włocławski nie planuje w roku 2025 zaciągania 
kredytów, gdyż cały ten deficyt pokryty będzie wolnymi środkami, które wypracowane 
zostały w roku bieżącym. Przedmiotowe zmiany radni przyjęli w zapisach, w roku 2024. 
Praktycznie te kwoty się bilansują. Posiada się  jeszcze rezerwy, które wiele na to wskazuje, 
nie zostaną wykorzystane, bo już są ostatnie dni roku i nie planuje się  tego robić. Także 
finanse powiatu są w znakomitej kondycji finansowej i także planuje się  to utrzymywać 
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w roku 2025 i nie zaciągać kredytu. Budżet przyszłego roku to inwestycje przede wszystkim 
na poziomie ponad 91 mln zł, co stanowi około 42% wszystkich wydatków. Sam wskaźnik 
mówi sam za siebie i jest czym się chwalić. Te wskaźniki w powiecie włocławskim nie są 
prezentowane tylko w momencie tworzenia budżetu, bo zawsze można to robić, ale także 
w momencie jego wykonania.  Jest to kwota około 40% wartości wszystkich wydatków, także 
zarówno budżet roku obecnego, jak i budżet roku przyszłego jest budżetem bardzo ambitnym 
pod tym względem. O szczegółach i poszczególnych inwestycjach, ale także i remontach, bo 
one także są planowane i w szkołach, i na drogach pan starosta mówił, ale oczywiście chce się 
dalej inwestować w drogi i zakupy autobusów, edukację, sport, jednostki społeczne, poprawę 
jakości i obsługi interesantów, tutaj głównie mowa o siedzibie Starostwa Powiatowego we 
Włocławku.  Oczywiście planuje się na dotychczasowym poziomie kontynuować wszelkie 
przedsięwzięcia społeczne w zakresie wspierania Ochotniczych Straży Pożarnych, klubów 
sportowych, Kół Gospodyń Wiejskich, renowacji zabytków, powiatowych przewozów 
pasażerskich i organizować, tak jak dotychczas, wydarzenia sportowe i kulturalne skierowane 
dla  mieszkańców. Pan starosta poprosił o przyjęcie tego budżetu. Jest to budżet realny, 
bardzo dobry pod względem finansowym dla sytuacji ekonomicznej naszego samorządu, 
budżet bardzo rozwojowy, o czym świadczy wysokość inwestycji, ale także pamiętający 
o wszystkich sprawach społecznych i o wspaniałych mieszkańcach powiatu, które w wiele 
inicjatyw się angażują. Także jeszcze raz pan starosta zwrócił się o przyjęcie projektu 
uchwały. 

b) przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2025 – 2040 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że  Komisja Budżetu i Finansów w dniu 27 listopada 2024 r. odbyła posiedzenie, na którym 
analizowała projekt uchwały dotyczący uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2025-2040. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Powiatu Włocławskiego 
na lata 2025 -2040 (wyniki głosowania: „za” - 7, „przeciw” - 0,  „wstrzymuję się” – 0). 
Komisja zapoznała się z opiniami poszczególnych komisji. Stwierdziła,  że komisje nie 
podjęły wniosków i pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 -2040.  W świetle 
powyższego Komisja Budżetu i Finansów przedstawiła Zarządowi Powiatu  pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2025 -2040. 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 6/WPF/2024 
Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
3 grudnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego), 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego.  Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła 
pozytywną opinię o projekcie uchwały.  Stanowi ona ważny akcent oceny projektu uchwały. 
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący nie widzi potrzeby jej 
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przedstawiania.  Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie 
było, to przeszedł  do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała Nr 6/WPF/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2040 wraz 
z autopoprawką. 

e) głosowanie. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 19 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2040 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2040 stanowi 
załącznik nr 31 do protokołu.  
 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2025 rok wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 wraz 

z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 15 listopada 2024 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025. W dniach od 22 listopada 2024 r. 
do 27 listopada 2024 r. obradowały komisje, które dokonały analizy i oceny projektu uchwały 
budżetowej. W dniu 27 listopada br. odbyło posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, która 
stosownie do zapisów uchwały nr XXX/257/21 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 
30 czerwca 2021 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego przedłożyła opinie poszczególnych komisji wraz z własną opinią.  
Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę 
do projektu uchwały.  Przewodniczący poinformował, że dyskusja odbędzie się w podpunkcie 
d.  

b) przedstawienie opinii komisji, 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt 
budżetu powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja Budżetu 
i Finansów, stosownie do zapisów § 5 ustęp 3 i 4  uchwały Nr XXX/257/21 Rady Powiatu we 
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Włocławku z dnia 30 czerwca 2021 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego odbyła w dniu 27 listopada 2024 r. posiedzenie, na 
którym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2025 (wyniki głosowania: „za”  – 7, przeciw” – 0, „wstrzymuję się” - 
0). Komisja Budżetu i Finansów w myśl § 5 ustęp 4 w/w uchwały zapoznała się z opiniami 
komisji, które pozytywnie zaopiniowały projekt  budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2025. Poszczególne komisje nie sformułowały  wniosków. W  świetle powyższego Komisja 
Budżetu i Finansów przedstawiła Zarządowi  Powiatu pozytywną opinię dotyczącą projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025. 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 6/P/2024 
Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 3 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2025 rok, uchwała Nr 6/Dpr/2024 Składu 
Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
3 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 
2025 rok), 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Uchwałą Nr 6/P/2024 z dnia 3 grudnia 2024 r. Skład 
Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził opinię o projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2025 rok oraz Uchwałą Nr 6/Dpr/2024 
z dnia 3 grudnia 2023 r. Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2025 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2025 r. oraz wyraziła pozytywną opinię 
o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego przez Powiat 
Włocławski w projekcie uchwały budżetowej na 2025 r. Stanowią one ważny akcent oceny 
projektu uchwały. Uchwały te Panie i Panowie Radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się z nimi do dnia sesji. Z tego powodu  
Przewodniczący nie widzi potrzeby ich przedstawiania. Przewodniczący powiedział, że jeżeli 
nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to przeszedł do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad. 
Uchwała Nr 6/P/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2025 rok, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
Uchwała Nr 6/Dpr/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2025 
rok stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2025 wraz 
z autopoprawką.   
Radny Wojciech Zawidzki  stwierdził, że przy tak ważnym dokumencie, jak budżet wypada 
zabrać głos. Od tych 6 lat radny śledzi rozwój powiatu włocławskiego, ale i wcześniej, kiedy 
pracował troszkę niżej, w instytucji gminnej, zawsze podchodził i podchodzi do tego, że 
trzeba czuwać, że trzeba rozsądnie podchodzić do budżetu i tak dalej. Radny mógłby nie 
zabierać głosu, ale musi powiedzieć, że autentycznie ten autobus prowadzony jest 
bezpiecznie, dobrze na bazie oceny minionych lat, gdzie można by ocenić, że powiat 
włocławski w skali kraju jest w czołówce, w inwestycjach, w poziomie dochodów i tak dalej. 
Starosta i Zarząd bezpiecznie tą odległość od tych niebezpiecznych zdarzeń trzyma, a 
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jednocześnie tak bezpieczną, jeżeli gdzieś się pojawiają jakieś finanse, możliwości, to szybko 
się doczepia i łapie, i zdobywa dla rozwoju, dla rozwoju powiatu ziemskiego.  Jednocześnie 
wszystkie gminy z tego powiatu też można by powiedzieć, że są w czołówce rozwoju w kraju. 
Wszystkie się ładnie rozwijają. Oby niespodzianki nie przeszkodziły, chyba że na plus. Radny 
życzył dalszego  takiego prowadzenia i będzie głosował za budżetem. 

e) głosowanie. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 19 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2025 rok stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2025 rok stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie 
Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jacka Kowalewskiego - Wiceprzewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
planem pracy komisji. 
Pan Jacek Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na  posiedzeniu w dniu 25 listopada br. opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2025.  Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 17 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 38 do protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  
 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2024.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja Budżetu 
i Finansów na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. opracowała projekt planu pracy komisji na 
rok 2025. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za – 18 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2024 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2024 stanowi załącznik nr 
42 do protokołu.  
 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Kaźmierczak – Przewodniczącą Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja Edukacji, 
Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. opracowała projekt planu pracy 
komisji na rok 2025. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu.   
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 44 do 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 45 do protokołu. 
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 

i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju opracowała projekt 
planu pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił o zmianę koordynatora przygotowania materiału w II kwartale pkt 4 
– Starosta Włocławski – Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Skarbu Państwa.  
Następnie poprosił Panią Annę Marię Jabłońską – Przewodniczącą Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Anna Maria Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 22 listopada br. 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2025. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt 
planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania wraz ze zgłoszoną poprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 48 do protokołu 
 
16) Rozstrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rewizyjna opracowała projekt planu pracy 
komisji i kontroli na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 
prac nad planem pracy komisji. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 6 grudnia br. opracowała projekt planu pracy i kontroli 
komisji na rok 2025. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy i przedkłada 
Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r w sprawie planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025  stanowi załącznik 
nr 51 do protokołu. 
 
17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie 
Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Danutę Warszawską - Przewodniczącą Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Danuta Warszawska – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 
26 listopada br. opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2025. Komisja jednogłośnie 
przyjęła projekt planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 53 do 
protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 54 do protokołu.   
 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2025 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
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Poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 26 listopada 
br. opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2025. Komisja jednogłośnie przyjęła 
projekt planu pracy.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 roku została podjęta.  
Projekt  uchwały  Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 56 do 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 57 do protokołu. 
 
19) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 

Włocławku na rok 2025. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów paragrafu 6 ust. 1 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został opracowany projekt planu pracy Rady Powiatu na rok 2025. 
Przedstawiony plan pracy jest planem ramowym, zawierającym wytyczne do działania Rady 
Powiatu w roku 2025.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z barkiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu.   
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie planu pracy Rady 
Powiatu we Włocławku na rok 2025 stanowi załącznik nr 60 do protokołu.  
 
20) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
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który przekazuje je niezwłocznie staroście. Zapytał, czy ktoś z radnych chce wygłosić lub 
złożyć na piśmie do protokołu oświadczenie?  
Radny Robert Pawłowski powiedział, że nie ma akurat pana starosty, ale jest pan 
wicestarosta. Zadał pytanie w sprawie posiedzenia Zarządu z dnia 11 grudnia. Na tym 
posiedzeniu została przyjęta treść aneksu nr 2/2024, dotycząca realizacji robót budowlanych 
w ramach zadania "Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o starej 
konstrukcji przy Zespole Szkół im. Marii Grodzieckiej w Lubrańcu". Bardzo dobrze, że ten 
zakres, który jest zapisany w tym sprawozdaniu został ujęty, bo wszyscy wiedzą,  jaki jest 
problem występujący z odwodnieniem budynku szkoły w Marysinie. Czy ten zakres wpłynie 
na realizację, szczególnie w zakresie terminu tej inwestycji? Czy jest tak, jak było 
w pierwotnej umowie i kiedy mniej więcej planowane jest zakończenie prac budowlanych? 
Pan Karol Matusiak – Wicestarosta powiedział, że rzeczywiście w pierwotnym projekcie 
nie znalazła się ta opaska odwadniająca. W trakcie realizacji tej inwestycji nadzór budowlany 
stwierdził, że jednak ta opaska musi być i w ramach dodatkowych prac zostało to 
zaprojektowane i jest wykonywane. Jeśli chodzi o termin oddania inwestycji, nie ma to 
żadnego wpływu na przedłużenie terminu wykonania, zakończenia tej inwestycji. 
Radny Mariusz Bladoszewski wydał oświadczanie dotyczące budżetu. Oczywiście budżet 
jest prorozwojowy, inwestycyjny. Radny jest zadowolony, że można, według zapewnienia 
starosty, rok 2025 zbilansować i nie będzie trzeba zaciągać kredytów. Radny przedstawił 
uwagę. Ze względu na Powiatowe Centrum Sportu, które będzie się budowało i z rozmów, 
które gdzieś tam toczą się w kuluarach, są jeszcze propozycje na to, żeby rozbudować to 
o schron i o strzelnicę. Jest to też bardzo fajna inwestycja. Może tego nie ma w projekcie 
uchwały, natomiast radny ma nadzieję, że te pieniądze pewnie znajdą się. To bardzo dobrze 
wpisuje się teraz w politykę, gdzie za wschodnią granicą jest konflikt zbrojny i budowanie 
tego typu obiektów o takim charakterze na pewno wpłynie na poprawę bezpieczeństwa. Jest 
to bardzo świetny pomysł, który na pewno wpłynie na bezpieczeństwo, a przy okazji pewnie 
w jakiś sposób zainteresuje też może i gminy, może i też inne miejscowości, które w tym 
kierunku będą mogły iść, nie tylko na terenie powiatu, a może nawet gdzieś dalej. 
Radny Robert Pawłowski powiedział, że korzystając z obecności pana dyrektora PZD, 
w imieniu własnym, jak i mieszkańców Lubrańca, podziękował za podjęte działania przez 
dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg wraz z pracownikami w celu poprawienia 
bezpieczeństwa na nowej obwodnicy Lubrańca. Chodzi tu o dokonanie korekt dotyczących 
skrzyżowań. Radny prosił o stałą obserwację i jeżeli będzie nadal występował problem ze 
zdarzeniami drogowymi, to podejmowania dalszych działań w celu poprawy bezpieczeństwa.  
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD odniósł się do pytania i podziękowań Pana 
Roberta. Te działania były podjęte mimo tych działań Urzędu Marszałkowskiego, ale ze 
strony PZD pojawiły się dodatkowe znaki, one powinny wpłynąć na lepsze bezpieczeństwo, 
ponieważ tam „cuda się dzieją” na tych skrzyżowaniach, a efektem jest ponad 20 zdarzeń 
i kolizji.  Ponadto w dniach następnych jeszcze dokona się montażu progów akustycznych, 
które zostały przypisane przez Wojewódzką Komisję Bezpieczeństwa. W międzyczasie od 2-
3 dni zostały podłączone aktywne A7, te, które są bezpośrednio przy skrzyżowaniach. Należy 
mieć nadzieję, że to, co zostało zrobione, to będzie skutkowało tym, że po prostu tych zdarzeń 
nie będzie. Dyrektor podziękował za pracę i współpracę. Dzień 30 grudnia jest ostatnim 
dniem pracy dyrektora i jeżeli zapracował sobie na jakiś sentyment, uznanie czy 
podziękowanie, to zaprasza na kawę i herbatę. 
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że w ramach wieloletniej współpracy, kiedy jeszcze 
współpracował w Zarządzie Dróg w Aleksandrowie Kuj.,  a dyrektor w PZD we Włocławku 
z siedzibą w Jarantowicach,  chciał też podziękować już jako radny tej kadencji powiatu 
włocławskiego, ale też jako radny kilku kadencji Rady Miejskiej w Lubrańcu, za szybkie 
reakcje, za współpracę i za stosunek, w jaki dyrektor podchodził do wszelkich zgłoszeń, do 
mieszkańców gminy Lubraniec. Wszelkie zgłoszenia, wszelkie naprawy, które były 
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wykonywane przez Powiatowy Zarząd Dróg we Włocławku, były wykonywane 
z pieczołowitą starannością. Radny podziękował panu dyrektorowi. Jeszcze niedawno, bo  2 
dni temu, nie było prądu  przy wymianie, w drodze powiatowej. Radny dzwonił do Pana 
dyrektora, i jakoś wspólnie udało się tę sprawę załatwić, ponieważ dla mieszkańców  był to 
problem o tyle, że stracili internet, prąd, nie można było prowadzić normalnej pracy 
w ośrodku zdrowia. Radny podziękował za informację otrzymaną od pana dyrektora, a przede 
wszystkim radny podziękował jako przyjacielowi, z którym często mógł współpracować, od 
którego mógł się wiele nauczyć i z którym kilka godzin w całym swoim życiu spędził na 
długich rozmowach, jeżeli chodzi o zarządzanie drogami czy współpracę gminy, powiatu 
i zarządu dróg. Radny serdecznie podziękował i życzył wszelkiej pomyślności. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że jako samorządowiec najdłużej tutaj 
pracujący, poznał Pana Tadeusza Wiśniewskiego od samego początku, już od 3-4 kadencji. 
W związku z tym wyraził pozytywną opinię w stosunku do jego pracy, ponieważ jako 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Jarantowicach sprawdził się bardzo dobrze 
i z biegiem lat, mimo że na początku pracy, to nie były takie pieniądze, nie było tych dotacji, 
dawał sobie radę i te drogi powiatowe utrzymywane są w należytym porządku. Można 
pochwalić tymi drogami w skali kraju. Jednocześnie to jest właśnie zasługa dyrektora, który 
nadzorował wszystkie prace, chociaż do tego powołane są odpowiednie organy nadzoru. I za 
to radny podziękował,  że te drogi są w należytym porządku zostały utrzymane. 
Przewodniczący Rady w imieniu swoim, a także wszystkich radnych, podziękował Panu 
Dyrektorowi za zaangażowanie i pracę, wieloletnią pracę na rzecz powiatu, za pełen 
profesjonalizm w realizacji inwestycji, a także zadań bieżących. Przewodniczący Rady 
stwierdził, że chyli czoła i jest pełen uznania i podziwu dla osiągnięć dyrektora w dziedzinie 
drogownictwa i zarządzania Powiatowym Zarządem Dróg i życzył wszelkiej pomyślności, 
i dużo, dużo zdrowia. Wszystkiego dobrego. 
 
21) Zamknięcie obrad VIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 18 grudnia 
2024 r. o godz. 11:15 zamknął VIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący 
złożył życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia, życząc zdrowych i radosnych świąt oraz 
szczęśliwego Nowego 2025 Roku.  
 
 

  Przewodniczący Rady 
 
Dawid Andrzej Dalmann 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokół sporządziła: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……………. 


